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Aceasta este pe scurt istorisirea Evangheliei de 

astăzi. Biserica ne pune înainte pe samarineancă ca pe o 

pildă de pocăinţă sinceră. Pentru că păcătoasă era şi ea, 

dar păcătoşi suntem şi noi toţi, iubiţii mei, bărbaţi şi 

femei, bătrâni şi copii. Toţi câţi coborâm din Adam şi 

din Eva purtăm în noi sămânţa păcatului şi a pierzării. 

Desigur, noi astăzi suntem mult mai păcătoşi. Nu 

trăim ca în vremurile de demult. Trăim în anii marii 

stricăciuni şi corupţii. Nicicând omenii nu au păcătuit ca 

acum. Zilele noastre par a fi zilele sfârşitului. Putem să 

avem case mari, cu radiofoane, cu televizoare; pot copiii 

noştri să studieze, să avem portofelul plin, să dispunem 

de automobil, să chefuim şi să ne distrăm; dar suntem 

păcătoşi, foarte păcătoşi. În vremurile vechi, în satele 

noastre erau colibe. Dar în colibele cu lumânări şi făclii 

locuiau sfinţi. Acum în palate locuiesc demoni. Ne-am 

schimbat, suntem foarte diferiţi de strămoşii noştri. 

Înainte cu o sută de ani nu exista om necredincios, acum 

şi copii mici îţi zic: „Nu există Dumnezeu!”. Altădată, 

oamenii nu îşi puneau mâna pe Evanghelie, acum cu 

uşurinţă o pun şi jură mincinos. 

 

Întâlnirea  Domnului  Hristos  cu  

samarineanca, frescă 

Precum în faptul că cel ce nu crede în Fiul nu va avea viaţă, deşi toţi aşteaptă să învie, prin viaţa 

ce nu o vor avea primii, dar o vor avea ceilalţi, nu se înţelege viaţa trupului, ci fericirea pregătită 

Sfinţilor; la fel, faptul că cel ce va fi păzitor puternic şi viguros al poruncilor dumnezeieşti nu va 

vedea moartea în veac nu înseamnă că nu va vedea moartea trupului, ci nu va vedea pedeapsa  

Hristos nu mai caută să-i convingă pe adversari prin alte argumente că e Dumnezeu, ci le spune 

că vor cunoaşte că e Dumnezeu prin faptul că va da viaţă veşnică celor ce vor păzi cuvintele Lui. 

În păzirea cuvintelor Lui este viaţă. Căci aceasta îi va convinge să creadă că e Dumnezeu, şi 

aceasta îi va uni cu El. 

Când se spune că Sfinţii nu vor avea moarte în veac, se vorbeşte de un veac fără sfârşit. Iar 

veacul fără  sfârşit e Dumnezeu însuşi. Căci nimic nu e prin sine fără sfârşit, decât Dumnezeu. Iar 

Sfinţii nu vor avea moarte în veac, pentru că veacul în care sunt e Dumnezeu. De aceea Sfinţii nu 

vor muri în Hristos, Care e  Dumnezeu făcut om, fiindcă s-au unit cu El încă din timpul vieţii 

pământeşti. Iar cei ce nu s-au unit cu El  vor rămâne într-o moarte spirituală, chiar dacă nu şi în 

moartea veşnică cu trupul. Învierea lui Hristos a  desfiinţat şi procesul corupţiei. Aceasta e o mare 

taină, însemnând desfiinţarea acestui proces în toate.  Cei din iad, sau cei morţi spiritual, vor trăi 

moartea ca pedeapsă. Se vor uni chinurile trupeşti cu  necoruperea trupească. Iar aceasta va face 

ca pedepsele să fie veşnice şi le va imprima o durere cu mult mai mare decât cea care                     

e  însoţită  de  corupere.  

(Sfântul  Chiril  al  Alexandriei, Comentariu  la  Evanghelia  Sfântului  Ioan) 

 

Altădată nu înjurau, acum zi şi noapte înjură tot ce este sfânt şi cuvios. Altădată, suna clopotul 

şi – aripi la picioare! – toţi alergau la Biserică şi plângeau când treceau Sfintele Taine şi udau 

pământul cu lacrimile lor. Şi se făceau minuni. Acum, sună clopotul şi din zece creştini, dacă 

vine unul, iar acesta pândeşte momentul când se va termina slujba, ca să iasă afară. Altădată 

divorţul nu era cunoscut. Acum emit divorţurile ca o fabrică de cărămizi; judecătorii şi avocaţii 

trăiesc din divorţuri, iar medicii din avorturi. Acolo am ajuns. Şi consecinţa? Vine pedeapsa: 

cutremure, inundaţii, secete, boli necunoscute altădată (cum este cancerul care seceră), poluarea 

aerului,  şi  mai  ales  riscul  radiaţiilor  care  otrăveşte  totul. 


